



الملحق العام 5: تقييم القدرة على الشراء
ANNEX GEN 5: Procurement Capacity Assessment

قائمة المراجعة التالية هي للاستخدام الداخلي وسوف تمكنكم من تحديد نقاط القوة والضعف في مهارات/ مؤهلات الشراء وستمكنكم أيضا من تحديد الحاجة لبناء القدرات في مجال الشراء واللوجستيات

This checklist is for internal use and will help you identify the strengths and weaknesses in procurement skills/qualifications and additionally identify the need for capacity building within procurement and logistics. 

	لا
No
	نعم
Yes
	General عام
	أ-

	
	
	هل تستفيد المؤسسة من إعفاء ضريبي وهل تستطيع تقديم رسالة رسمية تفيد بذلك؟
Does the organisation have tax exemption and is it able to present an official letter to that fact?

	أ-1

	
	
	
	

	
	
	هل يوجد لدى المؤسسة نظام اتصال مناسب وموثوق؟ أي هل من الممكن الاتصال بالشخص المسؤول عن الشراء خلال ساعات العمل؟
Does the organisation have a proper and reliable communication system? I.e. is it possible to contact the responsible procurement person by telephone during all business hours?

	أ-2

	
	
		
	

	
	
	هل يوجد في المؤسسة شخص مسئول عن الشراء وله خبرة سابقة في إجراءات الشراء وهل هو قادر على القيام بعملية الشراء حسب نصوص إجراءات الشراء الواردة في دليل الشراء الخاص بمؤسسة دان تشرتش إيد؟
Does the organisation have a procurement person who has prior experience with procurement procedures and is capable of carrying out procurement in accordance with the described procurement procedures in the DCA Procurement Manual: 

	أ-3

	
	
	- International Open Tenderالعطاء الدولي المفتوح   
	

	
	
	- Restricted Tender (EuropeAid)المناقصات التي تفرض عليها شروط خاصة (المساعدة الأوروبية)  
	

	
	
	- Local Open Tenderالعطاء المحلي المفتوح     
	

	
	
	- Negotiated Procedure الإجراء التفاوضي   
	

	
	
	- Simple Procedureالإجراء البسيط   
	

	
	
	
	

	
	
	هل يوجد لدى المؤسسة خبرة في العمل مع الجهات المانحة الدولية مثل المساعدة الأوروبية ومكتب الإيكو والوكالة الأمريكية للتنمية الدولية
Does the organisation have experience working with international donors e.g. EuropeAid, ECHO, USAID etc.?

	أ-4

	
	
	
	

	
	
	[bookmark: _GoBack]شراء اللوازم/ التخزين و المناولة/ التوزيع
Procurement of supplies/stock handling/distribution

	ب-

	
	
	
	

	
	
	هل يوجد لدى مسئول الشراء / اللوجستيات خبرة في أنظمة الاستيراد والتخليص الجمركي في البلد التي يتم تنفيذ العمل فيها؟
Does the Procurement/Logistic Officer have experience with import regulations and custom clearance in the country of operation?

	ب-1

	
	
	
	

	
	
	هل يوجد لدى مسئول الشراء/ اللوجستيات خبرة في التعامل مع البضائع التالفة (مطالبات التأمينن مطالبات للمورد، المحافظة على مسئولية الشاحن إلخ؟
Does the Procurement/logistic Officer have experience in dealing with damaged goods (insurance claims, claims to supplier, to keep haulers responsible etc.?

	ب-2

	
	
	
	

	
	
	هل يوجد لدى المؤسسة مستودع مناسب لاستقبال السلع ذات الصلة؟
Does the organisation have a warehouse suited for the relevant goods?

	ب-3

	
	
	
	

	
	
	هل يوجد لدى المؤسسة نظام مناسب لإدارة المخزون؟
Does the organisation have an adequate stock management system?

	ب-4

	
	
	
	

	
	
	هل يوجد لدى المؤسسة نظام أمن مناسب للعناية بالبضائع المخزنة في المستودع مثل المتفجرات والأدوية والمواد الغذائية؟
Does the organisation have an adequate security system for goods stored at the warehouse e.g. explosives, medicines, food items etc.?

	ب-5

	
	
	
	

	
	
	Procurement of services شراء الخدمات
	ج-

	
	
	
	

	
	
	هل يوجد في المؤسسة شخص مختص بصياغة الشروط المرجعية
Does the organisation have a specialist to draft the Terms of Reference 

	ج-1

	
	
	
	

	
	
	Procurement of works شراء الأشغال
	د1

	
	
	
	

	
	
	هل يوجد لدى المؤسسة شخص مختص (مهندس أو مدير مشروع لديه خبرة في البناء) لصياغة المواصفات والرسومات
Does the organisation have a specialist (engineer or project manager with experience within construction) to draft technical specifications and drawings

	د-1

	
	
	
	





[image: 2013 vandmærke]

image1.jpeg
COPYRIGHTS
DANCHURCHAID 2012




image2.jpeg
COPYRIGHTS
DANCHURDHAID 2013




